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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 4/2020 
 

Místo a datum konání: Online Google meet, pátek 20. listopadu 2020 / 17:05 – 18:30 hodin 
Účastníci: br. Pavel Fornůsek – Stopař, br. Ondřej Hampl, ses. Zuzana Kvapilová – Plamínek, br. Petr Macek – Blizzard, ses. Šárka 

Majerová, br. David Pokorný – Šaman, br. Radoslav Šonský – Drobek (od 17.30), br. Oldřich Tanert, br. Martin Večeřa, ses. 
Kateřina Vrbová – Hruška, br. Tomáš Vytásek 
(9 z 10 členů s hlasem rozhodným – KRJ byla usnášeníschopná)  

Omluveni: 
Hosté: 

 
 

 
Příští jednání KRJ bude v pátek 26. 2. 2021 v 17:00 na SI v Olomouci. 
 

Hospodaření 
Řešena problematika podpory rádcovských kurzů a stanovena výše registračního poplatku 

 

Dodatečná dotační podpora rádcovský kurzů 
Br. Stopař představil svůj návrh k dodatečné podpoře letních běhů rádcovských kurzů, které nyní nejsou dotovány z MŠMT (resp. 

Jsou jen do celkové délky 6 dnů). Na téma formy a potřeby takové podpory proběhla krátká diskuse. Br. Šaman vyjádřil podporu 

nápadu dotovat kurzy i nadále ve větším rozsahu z krajských zdrojů, protože jsou potřebné a je jich málo. Br. Blizzard navrhl pokusit 

se iniciovat změnu podmínek dotací na ústřední úrovni tak, aby bylo možné dotovat příští rok i kurzy delší, než 6 dní. 

Br. Stopař doplnil, že důvodem omezení na ústřední úrovni je změna podmínek dotace ze strany MŠMT, nikoliv Junáka jako 

takového a proto je otázkou, zda se podaří nějakou změnu prosadit. 

Br. Blizzard navrhl doplnit krajskou dotační vyhlášku tak, že kurzy, které jsou delší, než jaké je možné dotovat z  MŠMT, by bylo 

možné dotovat po schválení KRJ z vlastních zdrojů kraje. 

Br. Blizzard – byl pověřen přednesením podnětu o opětovném navýšení počtu dotovaných dnů jako stanovisko KRJ na Náčelnictvu 

Junáka, případně naším jménem na úrovni Výkonné rady. 
 

Registrační poplatek 
Br. Stopař představil předpokládaný výsledek hospodaření KRJ za rok 2020 s předpokládaným přebytkem cca 23 tis. Kč Dále navrhl 

tři varianty stanovení výše registračního poplatku na rok 2021: 
 

1. Nechat 15 Kč jako loni s tím, že není jisté, co bude příští rok (např. potřeba podpory rádcovských táborů z vlastních zdrojů 

kraje, případně jiné větší výdaje). 

2. Snížit poplatek na 11 Kč s tím, že to bude stabilní částka v následujících letech a jedině v případě, že by skutečně došlo 

k navýšení výdajů kraje, tak to teprve potom řešit. 

3. Snížit poplatek ještě víc přesně podle odhadovaných výdajů na příští rok a takto individuálně stanovovat registrační 

poplatek každý rok podle momentální situace. S tím, že pokud se následně objeví nějaká zvýšená finanční potřeba, vykryje 

to rezerva kraje, kterou je možné v následujícím roce zase doplnit zvýšeným registračním příspěvkem. 
 

Z diskuse vyplynulo, že většinově panuje názor, že není vhodné a potřebné poplatek momentálně snižovat a pro tento rok by bylo 

vhodné jej zachovat i s tím, že se díky tomu vytvoří případná rezerva na výše zmíněné výdaje. 
 

Usnesení č. 1: KRJ schvaluje odvod z registračního poplatku pro kraj na rok 2021 ve výši 15 Kč. 
PRO: 9   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato (hlasováno cca v 17:20) 

 

Organizace 
Diskutována problematika pořadatelství skautských závodů a předložené návrhy na vyznamenání. 

 
 

Frekvence střídání pořadatelství krajských závodů 
Byl předložen návrh na úpravu dříve schváleného systému střídání okresů při pořadatelství krajských kol skautských závodů tak, 

aby okresy Prostějov a Přerov pořádaly závody společně jednou za tři roky, tedy srovnatelně jako okresy Šumperk a Olomouc. Tzn. 

každý okres by pořádal závody jednou za tři roky, přičemž Prostějov a Přerov by byl v tomto smyslu považován za jeden okres (ať 

už by pořádali závody společně nebo každý zvlášť jednou za šest let). 

Po krátké diskusi bylo dohodnuto, že dojde ke změně systému v uvedeném smyslu. Příští rok (2021) tedy za závody zodpovídá 

okres Přerov s tím, že Prostějov mu personálně i jinak vypomůže. Další roky potom budou pořádat tyto okresy: 

• 2022 Šumperk, 

• 2023 Olomouc, 

• 2024 Prostějov (s výpomocí Přerova). 
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Úkoly uložené KRJ ve vztahu k pořádání krajských kol závodů pro rok 2021 tak zajistí Přerov (br. Drobek) – např. stanovení velitele 
závodu a předběžnou představu o jeho podobě do 15. 2. 
 
 

Návrhy na vyznamenání 
 

Ses. Plamínek představila v podkladech předložený(é) návrh(y) na udělení vyznamenání. Návrh(y) byl(y) projednán(y) a v případě 

schválení postoupen(y) dále. 
 

Různé 
Diskutovány informace o dění v rámci jednání NJ a zakládání nového čekatelského kurzu 

 

Webové stránky KRJ 
Web kraje je zprovozněn. Br. Stopař děkuje za pomoc s jeho realizací především br. Filipu Valentovi. Je možné průběžně vznášet 

další připomínky k jeho podobě a obsahu tak, aby byl stále aktuální a vyhovující. 
 

Informace z NJ 
Br. Blizzard nabídl případným zájemcům možnost diskutovat jednotlivé body jednání NJ (resp. zprostředkování podkladových 

materiálů k jednotlivým bodům). Dále vznesl dotaz na názor členů KRJ na možnost pořádání mimořádného VSJ jako náhrady za 

nekonaný řádný sněm v roce 2020, který by se konal předběžně pravděpodobně v roce 2021. Existuje několik možných technických 

variant, jak takový sněm uspořádat (klasický vícedenní, jednodenní, online, setkání krajských delegátů na jednom místě ve stejnou 

dobu apod.). K tématu proběhla krátká diskuse bez výsledného jednotného stanoviska. 

 

Příprava krajského čekatelského kurzu 
Připravuje se vznik krajského čekatelského kurzu v Olomouci v realizačním týmu pod vedením ses. Hrušky, br. Drobka a ses. 

Plamínka, který by měl být pořádán pod záštitou krajské rady (resp. kraje jako organizační jednotky). Dává se dohromady zbytek 

instruktorského týmu a případní zájemci o zapojení se ze všech okresů v kraji jsou zváni. Předpokládá se, že půjde o lesní kurz 

s letním během a s cca 25 účastníky. 
 

Ostatní 
Na konci října proběhlo setkání členů NJ a vedení krajů. Probírala se různá témata, například přenesení vyúčtování jednotek do 

skautISu a z toho vyplývajícího zjednodušení administrativy při předávání dat mezi jednotlivými organizačními stupni. Do krajské 

konference bude rozeslán zápis z tohoto setkání. 

 

Příští KRJ se bude konat v pátek dne 26. 2. v 17:00 na SI v Olomouci, v případě omezení pohybu pak opět online. 

  
 

Úkoly  

Poslední sekce zápisu shrnuje úkoly, které ze setkání vyplynuly.   

Blizzard - Vznést na NJ nebo Ústředí požadavek na úpravy dotačních pravidel Ústředí ve věci délky dotace 
rádcovských kurzů 

Přílohy 

Seznam příloh zápisu   

  

 
zapsal Martin Večeřa, schválil Pavel Fornůsek 


